
       Protokół Nr 3.2011

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miasta Ełku, które 
odbyło się w dniu 24 stycznia 2011 roku.

Obrady  Komisji  otworzył  i  prowadził  Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski. 
W posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji  w/g załączonej listy   obecności; 
na  10 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 8.  W związku z tym obrady 
Komisji i podejmowane decyzje są prawomocne.
W posiedzeniu Komisji nie uczestniczyli radni: Ireneusz Dzienisiewicz i Jan Wielgat.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
 Inspektor  ds.  ochrony  zdrowia  i  opieki  społecznej  Wydziału  PiSS  –  Anna 

Lewandowska,
 Inspektor ds. planowania i realizacji budżetu – Barbara Dąbrowska.

Przyjęty porządek obrad:
1.  Przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Projekt budżetu miasta na 2011 rok.
4. Przyjęcie planu pracy Komisja na 2011 rok.
5. Opinia   do projektów uchwał,  które będą przedmiotem obrad najbliższej  sesji  

Rady  Miasta.
6. Sprawy różne i wolne wnioski.

Do punktu  1 - ego   
Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zapoznał  zebranych  z  propozycją 

porządku obrad.
Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i  jednomyślnie poprzez aklamację przyjęli 

zaproponowany porządek obrad jw.  
 
Do punktu  2 - ego

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag  do 
protokółu z ostatniego posiedzenia Komisji.

Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie 
przyjęli  protokół  Nr  2/10  z dnia  20  grudnia  2010  roku  z  ostatniego  posiedzenia 
Komisji.  

Do punktu  3- ego
Przewodniczący Komisji  Idzi  Podwojski  na  wstępie  powiedział,  że   pieniądze 

stanowiące  poręczenie  kredytu  do  spółki  „Pro-Medica”  zgodnie  z  zapewnieniem 
Prezydenta  Miasta  są  sukcesywnie  przekazywane  do  spółki.  W  zwiększonych 
wydatkach  majątkowych  w  autopoprawce  Prezydenta  Miasta,  dział  851  rozdział 
85111 § 6010 – zwiększa się o kwotę 255 000 zł wniesienie udziałów do spółki „Pro 
– Medica”. 
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  5  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Ełku 
na 2011 rok z autopoprawką.



Do punktu  4 - ego 
Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zwrócił  się  do  członków  Komisji 

o zgłaszanie propozycji do planu pracy Komisji na 2011 rok:
       Radna Irena Markowska – jednym z tematów, którymi powinna zająć się Komisja 
jest  hospicjum.   W  naszym  mieście  jest  pilna  potrzeba  utworzenia  placówki 
zajmującej się opieką paliatywną.
      Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski  –  dwa budynki  przy 
szpitalu „Pro-Medica” zostały przekazane „Caritas” właśnie na potrzeby utworzenia 
hospicjum oraz Domu Samotnej Matki. 
      Radny Jerzy  Muśko –  analiza  stanu osobowego lekarzy –  stan  aktualny i 
potrzeby.
       Radny Bogusław Wisowaty – współpraca szpitali: miejskiego „Pro-Medica” i 108 
Szpitala Wojskowego.
      Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski – współpracę pomiędzy szpitalami można 
omówić  przy okazji  wizyty  na  tych  obiektach.  Przy okazji  wizyty  w szpitalu  „Pro-
Medica” można poruszyć sprawę rehabilitacji z dr. Kucharską.
     Radny Jerzy Muśko – przy okazji można by porozmawiać o rehabilitacji osób 
starszych.
Ponadto w planie pracy Komisji powinny się znaleźć takie tematy, jak:
- wizyta Komisji w noclegowni „Caritas” przy ul. Kościuszki,noclegowni Monar Markot,
- budownictwo komunalne i socjalne,
- działalność poradni sportowo-lekarskiej – wspólne posiedzenie z Komisją Turystyki, 
Sportu i Rekreacji,
- zabezpieczenie medyczne w szkołach – wspólne posiedzenie z Komisją Oświaty, 
Kultury i Rodziny,
-  spotkanie  z  Dyrektorem  MOPS  pod  kątem  pomocy  najuboższym  i  rodzinom 
dysfunkcyjnym.
     Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Jerzy  Czepułkowski   -  Komisja  powinna 
również  odwiedzić  wszystkie  organizacje  pozarządowe  zajmujące  się  pomocą 
społeczną: TPD, SALOS, OTUlony w nadzieję.
     Radny  Jerzy  Muśko  –  MOSiR  powinien  przygotować  wykaz  imprez 
prozdrowotnych planowanych w tym roku. Ponadto należałoby się przyjrzeć opiece 
psychiatrycznej, brakuje nam lekarzy tej specjalizacji.

Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  6  głosami  „za”  -  jednomyślnie  przyjęli 
następujący plan pracy Komisji na 2011 rok:
1. Budownictwo komunalne i socjalne.
2.  Działalność  poradni  sportowo-lekarskiej  –  wspólne  posiedzenie  z  Komisją 

Turystyki, Sportu i Rekreacji,
3. Wizyta Komisji w placówkach realizujących zadania z zakresu pomocy społecznej:
- noclegownia „Caritas” przy ul. Kościuszki,
- noclegownia Monar Markot,
- TPD, SALOS, „OTUlony w nadzieję...”
4.  Wizyta  radnych w szpitalu „Pro-Medica”:  Działalność  Fundacji  Reha-Vitae przy 

oddziale rehabilitacji szpitala miejskiego 
5. Analiza stanu osobowego lekarzy w mieście – stan aktualny i potrzeby,
6. Wizyta radnych w  108 Szpitalu Wojskowym – możliwości współpracy ze szpitalem 

miejskim „Pro-Medica”.
7.  Działalność  poradni  sportowo-lekarskiej  –  wspólne  posiedzenie  z  Komisją 

Turystyki, Sportu i Rekreacji.



8.  Informacja  Wydziału  PiSS  na  temat  organizacji imprez  prozdrowotnych 
planowanych w tym roku.

9. Zabezpieczenie medyczne w szkołach – wspólne posiedzenie z Komisją Oświaty,  
Kultury i Rodziny,

10.  Bieżąca  działalność  MOPS  pod  kątem  pomocy  najuboższym  i  rodzinom 
dysfunkcyjnym

11. Utworzenie hospicjum w Ełku.
12. Sprawy bieżące oraz opiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miasta.  .

Do punktu  5- ego
Inspektor  ds.  planowania  i  realizacji  budżetu  –  Barbara  Dąbrowska  omówiła 

wieloletnią prognozę finansową – planowany dług miasta na koniec 2013 roku nie 
ulega zwiększeniu. Przesunięcia w poszczególnych latach są związane z zadaniami 
inwestycyjnymi i dostosowaniem do poszczególnych wydatkowanych kwot zgodnie 
z proponowaną autopoprawką do projektu budżetu miasta na 2011 rok.  

Przewodniczący Komisji  Idzi  Podwojski  zwrócił  uwagę,  że  w  planie  inwestycji 
wieloletnich nie znalazł się wniosek Komisji dotyczący wprowadzenia tytułu zadania 
inwestycyjnego  dostosowania budynku szpitala do rozporządzenia Ministra Zdrowia 
(przeniesienie i modernizacja bloku operacyjnego, OIM, izba przyjęć) z kwotą 4 mln 
zł w rozbiciu na lata 2011-2014, po 1 mln zł w każdym roku.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Jerzy  Czepułkowski  –  należałoby  przyjąć 
zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2011– 2027 wyrażając 
nadzieję,  że  Prezydent  Miasta  w  trakcie  roku  budżetowego  umieści  w  planie 
wieloletnim wnioskowany przez Komisje tytuł inwestycyjny.
Członkowie Komisji po reasumpcji głosowania; 4 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” 
i  1  głosie  „wstrzymującym”  zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie 
zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2011– 2027.

* * *
Projekt  uchwały  w  sprawie  reprezentowania  Miasta  Ełk   w  Zgromadzeniu 

Związku Międzygminnego „Gospodarka Komunalna” oraz prawa kumulacji głosów na 
okres kadencji 2010 – 2014. Reprezentantem Miasta Ełku  w Zgromadzeniu Związku 
jest  Prezydent Miasta  Ełku  Tomasz  Mariusz  Andrukiewicz.  Natomiast  ze  swojej 
strony Prezydent Miasta  jako dodatkowego przedstawiciela ze strony Rady Miasta 
do Zgromadzenia Związku proponuje Jerzego Mieczysława Czepułkowskiego.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  5  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali pozytywnie projekt omówionej uchwały.

* * *
Inspektor  Wydziału  PiSS  Anna  Lewandowska  omówiła  projekt  uchwały 

w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego  planu  potrzeb  w  zakresie  wykonywania  prac 
społecznie  użytecznych  w  Ełku.  Ustawa  z  dnia  20  kwietnia  2004  r.  o  promocji 
zatrudnienia  i instytucjach rynku pracy (Dz. U. Nr 99, poz. 1001) określa zadania 
państwa  w  zakresie  promocji  zatrudnienia,  łagodzenia  skutków  bezrobocia  oraz 
aktywizacji  zawodowej.  Zgodnie  z  art.  73a  cytowanej  ustawy  na  wniosek  gminy 
starosta  może  skierować  bezrobotnego  bez  prawa  do  zasiłku  korzystającego  ze 
świadczeń z pomocy społecznej  do wykonywania  prac społecznie użytecznych w 
miejscu  zamieszkania  lub  pobytu  w  wymiarze  do  10  godzin  w  tygodniu. 
Wykonywanie prac społecznie użytecznych odbywa się na podstawie porozumienia 
zawartego  między starostą  a  gminą,  na  rzecz  której  prace społecznie  użyteczne 
będą  wykonywane.  Osobie  wykonującej  prace  społecznie  użyteczne  przysługuje 
świadczenie w wysokości nie niższej niż 7,10 zł za każdą godzinę wykonywania tych 
prac. Świadczenie nie przysługuje za okres nie wykonywania pracy, w tym za okres 



udokumentowanej  niezdolności  do  pracy.  Starosta  refunduje  gminie  ze  środków 
Funduszu  Pracy  do  60  %  minimalnej  kwoty  świadczenia  przysługującego 
bezrobotnemu.

Szczegółowy  sposób  i  tryb  organizowania  prac  społecznie  użytecznych 
określił Minister Gospodarki i Pracy rozporządzeniem z dnia 25 października 2005 r. 
(Dz. U. 210, poz. 1745). Warunkiem zorganizowania prac społecznie użytecznych 
jest sporządzenie, do dnia 31 stycznia 2011 r., przez gminę rocznego planu potrzeb 
w zakresie wykonywania powyższych prac i przesłanie go do starosty i kierownika 
ośrodka  pomocy  społecznej  właściwych  miejscowo  dla  danej  gminy.  Plan  winien 
zawierać:  rodzaje  prac  społecznie  użytecznych,  liczbę  godzin  wykonywania  prac 
społecznie użytecznych, liczbę bezrobotnych bez prawa do zasiłku dla bezrobotnych 
korzystających ze świadczeń z pomocy społecznej, którzy mogą być skierowani do 
wykonywania prac społecznie użytecznych. Następstwem powyższego jest zawarcie 
porozumienia ze starostą. 

Szacuje się, że koszt realizacji powyższego zadania wyniesie 249.430 z tego 
koszty rzeczywiste,   które poniesie Gmina Miasto Ełk będą opiewały na kwotę w 
wysokości 99.772 zł, w tym:40 % kosztów świadczenia na rzecz osoby bezrobotnej – 
99.772 zł, Powiatowy Urząd Pracy w Ełku zrefunduje 60% kosztów świadczenia na 
rzecz osoby bezrobotnej, tj. 149.658 zł.  
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  5  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali  pozytywnie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu 
potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych w Ełku. 

Do punktu  6- ego
 W tym punkcie nie zgłoszono dodatkowych tematów.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
       Przewodniczący Komisji

Małgorzata Stachowiak           
       Idzi Podwojski   


	Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:

